
 

RNDr. JITKA SEITLOVÁ  

MÍSTOPŘEDSEDKYNĚ  

 

Zákaz střelby na hranické střelnici je pravomocně 
potvrzen soudem.  

Dlouhotrvající spor o hranickou střelnici v lokalitě Pod Hůrkou, jehož počátky jsou 
datovány do roku 1990, snad pomalu ale jistě směřuje ke svému konci. Vzhledem 
k opravdu dlouhému časovému rozpětí sporu a jeho obsáhlosti je nejvhodnější 

odkaz na předchozí tiskové zprávy místopředsedkyně z 3. února 2023 a 11. dubna 
2024 (viz. příloha), které se jeho průběhu dopodrobna věnují.  

Poslední informací, která byla místopředsedkyní v dubnu letošního roku sdělena, 
bylo konečné rozhodnutí Krajského soudu Ostrava – pobočka Olomouc (v 
té době ještě bez písemného vyhotovení). Rozsudkem č. j. 60 A 48/2022-59 soud 

zamítl žalobu Sportovního klubu střelců Hranicka směřující proti rozhodnutí 
Krajského úřadu Olomouckého kraje. Tímto došlo k potvrzení zákazu střelby 

z velkorážných zbraní. Povolena je střelba jen a pouze ze vzduchovek a 
malorážek. Rozhodnutí Krajského soudu ze dne 29. ledna 2024 je pravomocné 
a vykonatelné. Střelba z jiných než povolených zbraní, by byla porušením tohoto 

rozhodnutí, což by mohlo mít za následek přinejmenším ukládání pokuty a finanční 
sankce. Nic na tom nemění, že žalobci (Sportovní klub střelců Hranicka) využili 

posledního možného opravného prostředku, a to podání kasační stížnosti 
k Nejvyššímu správnímu soudu v Brně. Dá se předpokládat délka řízení cca 1-2 

roky. 

Senátorka Jitka Seitlová říká: „Dle informací místních obyvatel střelba 
z velkorážných zbraní po pravomocném rozhodnutí krajského soudu téměř 

ustala. Vzhledem k rozsáhlé výstavbě rodinných domů v okolí jde o skvělou 
zprávu. Věříme, že půjde o klidnou a příjemnou lokalitu bez dalších sporů.“ 

 

 

 

V Přerově dne 1. listopadu 2024. 

 

Zpracovala: Mgr. Bc. Kristýna Lauschová (lauschovak@senat.cz, 736 491 225). 

mailto:lauschovak@senat.cz
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Nekonečný právní spor o střelnici v Hranicích - trvá více 
než 20 let 

 

Lidé žijící v okolí střelnice v lokalitě Pod Hůrkou jsou desítky let obtěžováni hlukem 
z velkorážných zbraní, střelnice se přitom také nachází v druhém ochranném 

pásmu lázní Teplice. 

Ve stavebních povoleních z roku 1975 a 1978 bylo stanoveno využití střelnice pro 

méně hlučnou střelbu pouze ze vzduchovek a malorážek. Okresní správa Sboru 
národní bezpečnosti Přerov ale následně výměrem odsouhlasila i zbraně 
velkorážné – v rozporu s tehdejším právem, jak bylo v minulém režimu běžné. 

Občané se po roce 1990 postupně začali domáhat nápravy řadou stížností a apelací 
na správní úřady. Bohužel ještě v roce 2005 rozšířený provoz potvrdil dalším 

výměrem  tehdejší ministr vnitra František Bublan. 

Občané se domáhali nápravy zastavení hlučné střelby u stavebního úřadu města, 
ten ale v roce 2000 řízení proti nahlášenému deliktu využití velkorážných zbraní 

zastavil. Okresní úřad rozhodnutí o zastavení řízení zrušil, ministerstvo pro místní 
rozvoj rozhodnutí okresního úřadu o protiprávnosti používání velkorážných zbraní 

v následujícím roce potvrdilo také. 

V roce 2004 zcela naopak, ve stejném deliktu, bylo uložení pokuty stavebním 
úřadem města novým odvolacím krajským úřadem zrušeno, ministerstvem v roce 

2006 potvrzeno a rozhodnutím ministra v roce 2007 opět zrušeno. Celý proces s 
rozpornými a měnícími se rozhodnutími úřadů trval více než 7 let. 

V roce 2015 Okresní soud v Přerově pravomocným rozsudkem potvrzeným 
Krajským soudem stanovil platnost podmínek původních stavebních povolení pro 
sporné území a  celou stavbu střelnice. Proti platnému soudnímu rozhodnutí jsou 

ale v dalších letech tyto podmínky provozovatelem nadále rozporovány. 

Teprve v roce 2016, po opakovaných oznámeních Policií České republiky v letech 

2011, 2015 a 2016 o provozu velkorážných zbraní na střelnici, se stavební úřad 
odvážil vydat rozhodnutí, ve kterém stanovil provozovateli povinnost zajistit 
využití podle původního stavebního povolení. Následovalo opět odvolání a pak 

žaloba Krajskému soudu, který zrušil rozhodnutí z důvodů došetření skutečného 
stavu věci a vrátil věc k dalšímu řízení odvolacímu orgánu a zpět stavebnímu úřadu 

v Hranicích. Po čtyřech letech celého kolečka přes soud v roce 2020 vydává 
stavební úřad znovu obdobné rozhodnutí nařizující provozovateli střelnice zjednání 
nápravy. Po třetí je opět provozovatelem podáno odvolání krajskému úřadu, který 



pro chyby rozhodnutí ruší. Stavební úřad města vydává v roce 2021 další 
rozhodnutí ke zjednání nápravy velkorážných zbraní. Po již čtvrtém odvolání 

provozovatele krajský úřad rozhodnutí stavebního úřadu v březnu minulého roku 
potvrzuje a provozovatel znovu podává žalobu ke Krajskému soudu. Ta tam nyní 

čeká na vyřízení již od minulého roku. 

Senátorka Jitka Seitlová říká: „Nutně si kladu otázku, kdo desítky let trvající spor 
zavinil, kdo nese odpovědnost? Vzájemně rozporná rozhodnutí jednotlivých úřadů, 

námitky v rozporu s již pravomocnými rozhodnutími soudů, nedostatečně 
provedená prošetření a místo 30 až 60 dnů správní řízení trvající i několik let. 

Obávám se však, že v pozadí mohl stát zájem lobbistických skupin střelbu z 
velkorážných zbraní prodlužovat. Bohužel se jeví, že jejich možný přímý i nepřímý 
vliv byl silnější, než pozice běžného občana, který, jak se jeví, se oprávněně 

domáhá ochrany svých práv proti obtěžování hlukem. 

V právním státě, kterým chceme být, platí vymahatelnost a rovnost práva pro 

všechny a vydání konečného rozhodnutí v přiměřeném a nezbytném čase.“ 

Na tento případ jako na jeden z „alarmujících“ je třeba upozornit. Krajský soud 
bude opakovaně rozhodovat v příštích měsících. Doufejme, že spor bude s 

konečnou platností spravedlivě uzavřen. 

 

 

 

V Přerově 3. 2. 2023  
 
Zpracovala: Kristýna Lauschová (lauschovak@senat.cz, 736 491 225) 
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Neutichající právní spor o střelnici v Hranicích směřuje 
ke svému konci? 

 

Neustálé obtěžování hlukem z velkorážných zbraní trápí obyvatele v okolí 

střelnice nacházející se v lokalitě Pod Hůrkou. Spory, které se táhnou již od 
roku 1990 do dnešního dne neustaly. Občané se svých práv a zejména 

nápravy domáhaly formou stížností, apelacemi na správní úřady, ale také 

žalobami k soudu. Cílem je jediné – klid v okolí střelnice, zákaz velmi 
hlučné střelby z velkorážných zbraní, kterou zavedla tehdejší Okresní 

správa Sboru národní bezpečnosti v rozporu s tehdejším právem. 

Množství kroků, které byly ve věci učiněny (viz. tisková zpráva ze dne 3. 

února 2023) snad pomalu vedou ke svému konci. V roce 2022 Krajský úřad 
potvrdil rozhodnutí stavebního úřadu z roku 2021 směřující ke zjednání 

nápravy velkorážných zbraní. Provozovatel se proti tomuto rozhodnutí 
odvolal a případ směřoval ke Krajskému soudu Ostrava – pobočka 

Olomouc. O řízení zahájeném 7. května 2022 bylo rozhodováno teprve 
v letošním roce, kdy 29. ledna po projednání věci soud vydal rozhodnutí. 

Situaci jsme prověřovali a z ověřených zdrojů nám bylo sděleno, že v tomto 
sporu byl úspěšný Krajský úřad. Písemné vyhotovení rozhodnutí zatím 

nebylo vydáno, a tak ani nelze rozhodnutí označit za pravomocné a 
vykonatelné. Nyní je otázkou, zda dojde k dalšímu odvolání se 

provozovatele střelnice nebo zdali budeme moci, po toliko letech, případ 

prohlásit za uzavřený. 

Senátorka Jitka Seitlová říká: „Přála bych si, aby byl spor již definitivně 

uzavřen. Jeho délka je překvapením nejen pro mne. Hluky působící na 
obyvatele nepřispívají zdraví ani psychice. Alarmující dlouhotrvající spor 

nastoluje řadu otázek.“ 

 

 

V Přerově dne 11. dubna 2024  

 
Zpracovala: Mgr. Kristýna Lauschová (lauschovak@senat.cz, 736 491 225) 

mailto:lauschovak@senat.cz
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